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Podsumowanie tegorocznej aukcji w Janowie Podlaskim zacznÄ™ od&hellip; Winter Star Horse
Auction, która miaÅ‚a miejsce 7 grudnia 2019 roku na SÅ‚uÅ¼ewcu. Dlaczego? Ano dlatego, Å¼e
kilka dni przed tegorocznÄ… Pride of Poland pokazaÅ‚a siÄ™ informacja, Å¼e sfinalizowana
zostaÅ‚a dzierÅ¼awa Pingi. Tyle, Å¼e jest to inna dzierÅ¼awa niÅ¼ ta, która zostaÅ‚a rzekomo
przyklepana mÅ‚otkiem aukcjonera na zimowej aukcji. Ta z grudnia miaÅ‚a przynieÅ›Ä‡ 40 tys. euro,
a Pinga miaÅ‚a rzekomo pojechaÄ‡ do Arabii Saudyjskiej. Takiej odpowiedzi udzieliÅ‚ mi 7 lutego
peÅ‚niÄ…cy wówczas obowiÄ…zki prezesa SK Janów Podlaski Grzegorz CzochaÅ„ski. Bo
podczas aukcji nie dowiedzieliÅ›my siÄ™ dokÄ…d zostaÅ‚y sprzedane Adelita, Bambina i Amarena,
ani gdzie zostaÅ‚a wydzierÅ¼awiona Pinga. Z odpowiedzi prezesa CzochaÅ„skiego wynikaÅ‚o, Å¼e
wszystkie miaÅ‚y trafiÄ‡ do Arabii Saudyjskiej, a z wyników aukcji wychodziÅ‚o, Å¼e na
transakcjach zwiÄ…zanych z tymi czterema klaczami stadnina janowska potrzebujÄ…ca
pieniÄ™dzy jak kania dÅ¼dÅ¼u, miaÅ‚a zarobiÄ‡ 405 tys. euro.

Tymczasem wszystko to okazaÅ‚o siÄ™ nieprawdÄ…. Å»adna z tych klaczy nie opuÅ›ciÅ‚a
stadniny. Å»adne pieniÄ…dze za te klacze nie wpÅ‚ynÄ™Å‚y do kasy spóÅ‚ki. A wylot Pingi na
dzierÅ¼awÄ™, ale na innÄ…, do USA w Å›rodku lata ostatecznie zamyka sprawÄ™ grudniowej
aukcji na SÅ‚uÅ¼ewcu. Z Zimowej Aukcji Gwiazd, bo tak zostaÅ‚a szumnie nazwana, zostaÅ‚
przetarg na konie trzeciej kategorii. Bo ostateczne wyniki tej nieszczÄ™snej aukcji sÄ…
nastÄ™pujÄ…ce: sprzedano 8 klaczy za 37 800 euro, co daje Å›redniÄ… 4725 euro. Na polskie
pieniÄ…dze jest to ok. 150 tys. zÅ‚. Ciekawe, czy to pokryÅ‚o choÄ‡ czÄ™Å›Ä‡ kosztów
organizacyjnych tej nieszczÄ™snej aukcji? Ponownie wiÄ™c stawiam publicznie pytanie &ndash;
kto powinien ponieÅ›Ä‡ odpowiedzialnoÅ›Ä‡ za tÄ™ zimowÄ… kompromitacjÄ™? Kto politycznÄ…
&ndash; wiadomo, minister rolnictwa Jan Krzysztof Ardanowski. Kto organizacyjnÄ… &ndash;
teÅ¼ wiadomo, Tomasz Chalimoniuk, gÅ‚ówny organizator wszystkich aukcji na paÅ„stwowej
hodowli konie arabskie w Polsce w ciÄ…gu ostatnich trzech lat. Ale jeÅ›li obaj panowie zostali
wpuszczeni w maliny przez kogoÅ› innego, to przede wszystkim ten trzeci. A z moich nieoficjalnych
informacji wynika, Å¼e byÅ‚y prezes janowskiej stadniny juÅ¼ podczas czempionatu Å›wiata w
ParyÅ¼u wiedziaÅ‚, Å¼e oferta na AdelitÄ™ (wczeÅ›niej faktycznie zÅ‚oÅ¼ona przez kogoÅ› z
Arabii Saudyjskiej) jest juÅ¼ nieaktualna. A miaÅ‚o to zwiÄ…zek z kiepskim wystÄ™pem Adelity w
ParyÅ¼u. WiedziaÅ‚ wiÄ™c juÅ¼ na tydzieÅ„ przed sÅ‚uÅ¼ewieckÄ… aukcjÄ…, Å¼e bÄ™dzie ona
mistyfikacjÄ…. I byÅ‚a. Ale cóÅ¼, Å¼yjemy w kraju rzÄ…dzonym przez PiS, a jest on rajem dla
róÅ¼nego rodzaju nieudaczników, oszoÅ‚omów, kombinatorów czy wrÄ™cz oszustów (niepotrzebne
skreÅ›liÄ‡). I pewnie - przynajmniej dopóki bÄ™dzie rzÄ…dziÅ‚ PiS &ndash; nikt Å¼adnej
odpowiedzialnoÅ›ci nie poniesie. A skoro juÅ¼ o Pindze mowa, to podam warunki, na jakich
zostaÅ‚a wydzierÅ¼awiona do USA: za 75 tys. euro na póÅ‚tora roku z moÅ¼liwoÅ›ciÄ…
wypÅ‚ukania od niej dwóch zarodków. JeÅ›li siÄ™ weÅºmie pod uwagÄ™, Å¼e Pinga ma obecnie
16 lat i porówna to z cenÄ… 180 tys. euro za dwa lata dzierÅ¼awy, kiedy miaÅ‚a 10 lat, a umowÄ™
podpisywaÅ‚ Marek Trela, to obecnÄ… dzierÅ¼awÄ™ naleÅ¼y oceniÄ‡ pozytywnie. GÅ‚ównie z
punktu widzenia stanu finansów janowskiej spóÅ‚ki. PrzypomnÄ™, Å¼e ciÄ…gle nie wiemy, jakÄ…
stratÄ… zakoÅ„czyÅ‚ siÄ™ dla stadniny rok 2019. No i na koniec tej czÄ™Å›ci jeszcze informacja
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kto jest tym nowym dzierÅ¼awcÄ…. To Cedar Ridge Farm naleÅ¼Ä…ca do Amerykanki Lary
Ames, u której w dzierÅ¼awie przebywa obecnie Perfinka. I w ten sposób przechodzimy do
tegorocznej aukcji Pride of Poland. ObserwowaÅ‚em jÄ… uwaÅ¼nie i miaÅ‚em wraÅ¼enie, Å¼e
jestem na dwóch róÅ¼nych aukcjach.Aukcja prawdziwaGdy doszÅ‚o do licytacji dziesiÄ…tego
numeru z katalogu (wolÄ™ polski &bdquo;numer&rdquo; niÅ¼ &bdquo;lot&rdquo;) wszyscy
mogliÅ›my siÄ™ poczuÄ‡, jak na aukcji z krwi i koÅ›ci. ChoÄ‡ cena wyjÅ›ciowa za PerfinkÄ™ byÅ‚a
wysoka, bo 200 tys. euro, licytacja ruszyÅ‚a z kopyta. PostÄ…pienia nastÄ™powaÅ‚y szybko, a
emocje na widowni (w sieci pewnie teÅ¼) byÅ‚y olbrzymie. NaliczyÅ‚em piÄ™cioro licytujÄ…cych,
którzy zawziÄ™cie miÄ™dzy sobÄ… rywalizowali. JednÄ… z nich byÅ‚a dotychczasowa
dzierÅ¼awczyni, której fizycznie w Janowie nie byÅ‚o, ale licytowaÅ‚a przez poÅ›rednika. Ale jej
budÅ¼et skoÅ„czyÅ‚ siÄ™ gdzieÅ› na wysokoÅ›ci 1 mln. Na wyÅ¼szym poziomie skoÅ„czyÅ‚ siÄ™
budÅ¼et Mateuszka-KÅ‚amczuszka, ale na szczÄ™Å›cie zostaÅ‚ przebity, bo zdaje siÄ™, Å¼e
ponownie licytowaÅ‚ w imieniu mitycznych juÅ¼ rumuÅ„skich kupców, a wiemy czym siÄ™
koÅ„czyÅ‚y takie licytacje na dwóch poprzednich aukcjach. Tak czy inaczej najwiÄ™cej determinacji
wykazali kupcy z Arabii Saudyjskiej i tam ostatecznie trafi z USA (bo na aukcji jej fizycznie nie byÅ‚o)
Perfinka. A trafi za 1 mln 250 tys. euro. Cena rewelacyjna. Druga w historii polskiej hodowli, po
janowskiej Pepicie (1 400 tys.), a tuÅ¼ przed cenÄ… michaÅ‚owskiej Kwestury (1 125 tys.). Tak
wiÄ™c i ta trzecia, najmÅ‚odsza paÅ„stwowa stadnina koni arabskich w BiaÅ‚ce doczekaÅ‚a siÄ™
swojej &bdquo;milionerki&rdquo;. DziÄ™ki tej cenie obecna wÅ‚adza moÅ¼e odtrÄ…biÄ‡ sukces
(do tego jeszcze wrócÄ™). Bo ogólny obrót gÅ‚ównej aukcji wyniósÅ‚  1 587 tys. euro. To wiÄ™cej
niÅ¼ rok temu (1 396 tys.) nie mówiÄ…c juÅ¼ o latach 2017 i 2018.Aukcja wlokÄ…ca siÄ™
Zarówno przed PerfinkÄ…, jak i po niej, aukcja wyglÄ…daÅ‚a zupeÅ‚nie inaczej. Podobnie jak przed
rokiem zarówno Frederick de Backer &ndash; aukcjoner, jak i Erik Blaak &ndash;
angielskojÄ™zyczny spiker (w jÄ™zyku polskim mówiÅ‚ Mariusz Rytel) &bdquo;wyduszali&rdquo; z
potencjalnych klientów, najpierw pierwsze postÄ…pienia, a potem te kolejne. Czekali czÄ™sto na
nie bardzo dÅ‚ugo. Za dÅ‚ugo. Tempo siadaÅ‚o, momentami byÅ‚o nudno. No i wydusili w koÅ„cu za
pozostaÅ‚ych 8 klaczy i dwa zarodki 337 tys. euro, czyli Å›rednio (bez Perfinki) &ndash; 33 700 euro.
Ceny nie powalajÄ… na kolana, ale w dzisiejszych czasach nie ma co narzekaÄ‡. KaÅ¼dy grosz
siÄ™ liczy. Ja ponarzekam na co innego. Na brak elastycznoÅ›ci co do cen rezerwowych i dziwny
&ndash; momentami &ndash; ukÅ‚ad cen wyjÅ›ciowych. DuÅ¼o lepsza Lawinia wyszÅ‚a z cenÄ…
rezerwowÄ… 50 tys. euro, by ostatecznie zmieniÄ‡ wÅ‚aÅ›ciciela za 95 tys., a przy sÅ‚abszej Celicie
na wstÄ™pie zaÅ¼Ä…dano 80 tys. euro. No i nie wzbudziÅ‚a Å¼adnego zainteresowania. ByÄ‡
moÅ¼e gdyby aukcjoner rozpoczÄ…Å‚ od 20 tys. to i tak nie uzyskaÅ‚by ceny minimalnej, ale
byÅ‚aby szansa na jakÄ…Å› licytacjÄ™. A tak nie byÅ‚o Å¼adnej. A to zawsze robi smÄ™tne
wraÅ¼enie. Z kolei w przypadku Florissimy, która raczej nigdy nie bÄ™dzie gwiazdÄ…
prestiÅ¼owych pokazów, naleÅ¼aÅ‚o na szybko podjÄ…Ä‡ decyzjÄ™, by obniÅ¼yÄ‡ ustalonÄ…
wczeÅ›niej cenÄ™ minimalnÄ… i sprzedaÄ‡ jÄ… za 50 tys. euro, które ktoÅ› chciaÅ‚ zaoferowaÄ‡,
ale juÅ¼ 60 nie chciaÅ‚ daÄ‡. I ta dwuletnia córka Sahm El Arab (przeciÄ™tny reproduktor) zeszÅ‚a
niesprzedana. A 50 tys. euro za tÄ™ klacz wydawaÅ‚o siÄ™ caÅ‚kiem dobrÄ… cenÄ…. JeÅ›li
chodzi o czas trwania aukcji, to przeciÄ™tnie wyszÅ‚o ok. 10 minut na klacz. BiorÄ…c pod uwagÄ™,
Å¼e licytacja Perfinki trwaÅ‚a duÅ¼o dÅ‚uÅ¼ej, ale w jej przypadku czas zleciaÅ‚ jak z bicza
trzasÅ‚, to na pozostaÅ‚e klacze wychodziÅ‚o nawet po 13-15 minut. Na aukcjach folblutów (i to za
znacznie wiÄ™ksze pieniÄ…dze) wychodzi po 1,5 minuty na konia. Dodatkowo ten czas siÄ™
wydÅ‚uÅ¼aÅ‚, bo po zejÅ›ciu klaczy czy to sprzedanej, czy nie sprzedanej, czÄ™sto czekaliÅ›my
kilka minut na nastÄ™pnÄ… (a powinna staÄ‡ w korytarzu, w blokach startowych). ZabrakÅ‚o
kogoÅ› bystrego i znajÄ…cego siÄ™ na tej robocie z Polski, kto by sprawnie zawiadywaÅ‚ ruchem
miÄ™dzy ringiem a stajniÄ… z pomocÄ… krótkofalówek i dobrym pomocnikiem w stajni.
BrakowaÅ‚o tego teÅ¼ podczas czempionatu. No i jeszcze jedno. Niepotrzebnie Tomasz
Chalimoniuk przy kaÅ¼dym koniu podchodziÅ‚ do aukcjonera i wrÄ™czaÅ‚ mu w kopercie cenÄ™
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minimalnÄ… (zwanÄ… z angielska rezerwowÄ…). OczywiÅ›cie transparentnoÅ›Ä‡ waÅ¼na rzecz,
ale wystarczyÅ‚oby, aby na poczÄ…tku aukcji podszedÅ‚ raz i na oczach wszystkich uroczyÅ›cie
wrÄ™czyÅ‚ jednÄ… kopertÄ™ z wszystkimi cenami. I tak potem nikt nie mógÅ‚by ich podejrzeÄ‡,
ani tym bardziej komuÅ› przekazaÄ‡, a tak, kaÅ¼dorazowe podejÅ›cie do aukcjonera dodatkowo
wydÅ‚uÅ¼aÅ‚o czas. MoÅ¼e ktoÅ› powiedzieÄ‡, a gdzie mamy siÄ™ tak spieszyÄ‡? Jest niedziela,
widzowie i kupcy przyjechali specjalnie na tÄ™ okazjÄ™ do Janowa, wiÄ™c dla nich pewnie nie ma
to takiego znaczenia, czy aukcja bÄ™dzie trwaÅ‚a dwie czy cztery godziny. OtóÅ¼ nie wolno tak
myÅ›leÄ‡. Po pierwsze jest to widowisko, a kaÅ¼de widowisko powinno mieÄ‡ swoje tempo i
zwartoÅ›Ä‡. A poza tym pamiÄ™tajmy, Å¼e tysiÄ…ce widzów na caÅ‚ym Å›wiecie oglÄ…daÅ‚o czy
to pokaz, czy aukcjÄ™ w internecie. A dla tych, którzy to robili miÄ™dzy innymi zajÄ™ciami
zaplanowanymi na ten dzieÅ„, nie byÅ‚o wszystko jedno, czy to trwaÅ‚o 4 czy 2 godziny. JeÅ›li
chodzi o aukcjÄ™ organizatorów naleÅ¼y pochwaliÄ‡ za oprawÄ™. Namiot zdaÅ‚ egzamin (o
namiocie napiszÄ™ wiÄ™cej przy nastÄ™pnym tekÅ›cie, a bÄ™dzie on o narodowym pokazie).
Dobra byÅ‚a relacja telewizyjna, a wÅ‚aÅ›ciwie naleÅ¼aÅ‚oby powiedzieÄ‡ internetowa. Dobra, bo
kamera Å›ledziÅ‚a nie tylko aukcjonera czy klacz, ale przede wszystkim te sektory stolików, przy
których siedzieli aktywnie licytujÄ…cy w danym momencie. A to dla widzów przy komputerach byÅ‚o
szczególnie istotne. No i pomysÅ‚ z kolorami Å›wiateÅ‚: zielone - jak koÅ„ osiÄ…gaÅ‚ cenÄ™
minimalnÄ…, czerwone &ndash; jak trzeba byÅ‚o ogÅ‚osiÄ‡, Å¼e schodzi niesprzedany, to byÅ‚o
dobre. Co prawda w peÅ‚ni zagraÅ‚o dopiero podczas aukcji letniej, ale wiadomo, poczÄ…tki zawsze
sÄ… trudne.Aukcja czwartaNie byÅ‚em na aukcji letniej, wiÄ™c nie bÄ™dÄ™ siÄ™ o niej
rozpisywaÅ‚. Z relacji jakie zebraÅ‚em, wynika, Å¼e tempo byÅ‚o lepsze, Å¼e wszystko szÅ‚o
sprawniej, wÅ‚Ä…cznie z owymi Å›wiatÅ‚ami. KaÅ¼dy koÅ„ wychodziÅ‚ z cenÄ… wejÅ›ciowÄ…
5000 euro, co zachÄ™caÅ‚o do licytacji i usprawniÅ‚o jÄ…. Na 23 konie (bo tym razem teÅ¼ ogiery)
sprzedano 15 za 157 tys. euro, co daje Å›redniÄ… 10 466 euro. Bardzo przyzwoity wynik. A
Å‚Ä…czny wynik obu aukcji wzrósÅ‚ do 1 744 tys. euro.Czyj sukces?Minister Ardanowski byÅ‚ w
Janowie Podlaskim w niedzielÄ™ i kilka razy zabieraÅ‚ gÅ‚os. Przy okazji wÅ‚Ä…czaÅ‚ starÄ…,
zdartÄ… pÅ‚ytÄ™ o dyfamacji (jego ulubione sÅ‚owo), o tym jak to opozycja powinna przepraszaÄ‡,
bo oczernia polskÄ… hodowlÄ… i szkodzi jej, a przecieÅ¼ wszystko jest OK. A dobry wynik aukcji
gÅ‚ównej i rewelacyjna cena za PerfinkÄ™, dostarcza mu argumentów do takiej postawy. Tak, cena
za PerfinkÄ™ to niewÄ…tpliwie sukces. Tylko czyj? Czy Perfinka to koÅ„ wyhodowany przez
nastÄ™pców wyrzuconych z hodowli Jerzego BiaÅ‚oboka, Marka Treli czy Anny Stojanowskiej?
OtóÅ¼ nie. Perfinka urodziÅ‚a siÄ™ w roku 2011, a wiÄ™c zanim jeszcze Krzysztof Jurgiel
zezwoliÅ‚ na destrukcyjne ruchy kadrowe. Jej ojcem jest wyhodowany w MichaÅ‚owie przez Jerzego
BiaÅ‚oboka Esparto (syn Eksterna). Matka, czyli biaÅ‚ecka Perfirka, jest po og. Gazal Al Shaqab,
którego do Polski sprowadziÅ‚ Marek Trela. A Perfinka urodziÅ‚a siÄ™ z planu stanówki, który
ukÅ‚adaÅ‚a Anna Stojanowska. W roku 2010 dyrektorem w BiaÅ‚ce byÅ‚ Jerzy UrbaÅ„ski, ale
praktycznie nie byÅ‚o hodowcy, wiÄ™c tÄ™ rolÄ™ zdalnie peÅ‚niÅ‚a Anna Stojanowska (podobnie
jak dziÅ› w Janowie Podlaskim). Popatrzmy na drugÄ… co do wysokoÅ›ci cenÄ™ Pride of Poland,
czyli 95 tys. euro za LawiniÄ™. UrodziÅ‚a siÄ™ w 2008 roku w MichaÅ‚owie, czyli jej hodowcÄ… jest
Jerzy BiaÅ‚obok. Dopiero w przypadku trzeciej co do wysokoÅ›ci ceny &ndash; 70 tys. euro za
jeszcze nienarodzone ÅºrebiÄ™ Emandorii &ndash; moÅ¼na mówiÄ‡ o wkÅ‚adzie obecnie
kierujÄ…cych stadninÄ… w MichaÅ‚owie, bo to oni zdecydowali o uÅ¼yciu nasienia og. Marajj.
Åšmiem jednak twierdziÄ‡, Å¼e wiÄ™kszym magnesem dla kupujÄ…cego byÅ‚a Emandoria
&ndash; wyhodowana przez Jerzego BiaÅ‚oboka &ndash; niÅ¼ ojciec tego Åºrebaka, który ma siÄ™
urodziÄ‡ w marcu 2021 roku. Czwarta co do wysokoÅ›ci cena, to 55 tys. euro za nienarodzone
jeszcze ÅºrebiÄ™ klaczy Enezja, która &ndash; podobnie jak przyszÅ‚y Åºrebak po og. Emerald J
&ndash; jest wÅ‚asnoÅ›ciÄ… prywatnej stadniny Falborek Krzysztofa GoÅºdzialskiego. Widzi ktoÅ›
sukcesy &bdquo;dobrej zmiany&rdquo; w procesie wyhodowania najdroÅ¼szych koni tegorocznej
aukcji Pride of Poland (inne czynniki, jak organizacjÄ™ aukcji, zostawmy na boku)? Bo ja nie
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widzÄ™. Te sÅ‚owa dedykujÄ™ ministrowi Ardanowskiemu i wszystkim piewcom &bdquo;dobrej
zmiany&rdquo; w paÅ„stwowej hodowli koni arabskich w Polsce. A tych nie brakuje.Marek
Szewczyk
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